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Dr Dinić: Uvek kada se pojavi neka pošast - tu su nadrilekari i alternativne metode lečenja 

Zaposleni u zdravstvu paralelno se bore na dva fronta i za kovid i za nekovid pacijente. Direktor Lekarske 

komore Srbije Milan Dinić rekao je za RTS da je pokrenut postupak protiv 18 lekara zbog "ivermektina" i 

da uvek kada se pojavi neka pošast, pojave se alternativne metode lečenja. Apelujemo da svi poštuju 

ono što je zvanična medicina i da se izbegavaju eksperimenti, kaže doktor Dinić. 

Od najnovijih lekova za lečenje kovida 19, preko neophodne opreme i medicinskog materijala, vakcina, 

do novih bolnica, pandemija koja traje dve godine na najteži način pokazala je svima nama koliko je 

značajno ulaganje u zdravstveni sistem. 

Milan Dinić, direktor Lekarske komore Srbije, rekao je, gostujući u Dnevniku RTS-a, da kada je zdravstvo 

u pitanju, sve ono što su lekari izneli poslednjih godina je izuzetno. 

"Država i Ministarstvo zdravlja su prepoznali potrebu i pre nego što je sve počelo sa kovidom za 

investicijama u zdravstvu, postavljen je temelj, uspelo se u tome da se zida, da se dobiju nove ustanove, 

da zaposlimo nove kolege, da se poboljša status naših kolega, da status lekara u društvu bude onako kao 

i zaslužuje", rekao je Dinić. 

O deficitarnim granama 

"Pre dvadeset godina kada sam upisao medicinu, radilo se i gradilo, dočekali smo kraj svega toga, sve 

kolege koje se budu zaposlile imaće priliku i mogućnost da rade u tim uslovima sa opremom prema 

svetskom trendu u medicini", kaže Dinić. 



 
 

Prema njegovim rečima, imperativ je zapošljavanje kolega i Lekarska komora je oduvek insistirala na 

tome da lekari kada završe medicinu na neki način imaju mogućnost da rade. To je nešto što je 

nedostajalo ranije. 

"Imali smo zamrznute sepcijalizacije, to je gep koji je nastao. Sve deficitarne specijalnosti anesteziolozi, 

patolozi, videli smo sada koliko su bitni i značajni. Sav operativni program je vezan za hirurgiju, 

anesteziju, dodatno će biti motivianje kolega da specijaliziraju tu oblast", objasnio je Dinić. 

Druge stvari moraju da čekaju 

Dinić kaže da svi znamo šta je korona i kao se boriti, ali veliki deo redovnog programa rada zdravstvenog 

sistema bude zaustavljen ovakvim pikovima i druge stvari moraju da čekaju. 

"Bili smo blizu toga da se liste čekanja skraćuju, apelujemo na građane: lečićemo sve ljude i vakcinisane i 

nevakcinisane, ali nema potrebe da dođemo u ovakvu situaciju kada imamo vakcinu koja je data u 

milijardama doza i evidentno je da ona funkcioniše, nema razloga da neko bira da bude bolestan dve 

nedelje ili da bude na respiratoru", podvukao je Dinić. 

Bilo je primera kada struka nije savetovala vakcinu. 

Dinić ukazuje da su teške dve godine za nama i da su mediji izveštavali koliko se pojavilo nadrilekarstva i 

svega nečega - uvek kada se pojavi neka pošast, pojave se alternativne metode lečenja, apelujemo da svi 

poštuju ono što je zvnična medicina i da se izbegavaju ekperimenti. 

Dinić kaže da je protiv 18 lekara pokrenut postupak zbog leka "ivermektin", i on ima sudski epilog. 

Lekarska komora javno se ogradila od toga. 

Pomoć porodicama lekara  

Kovid je ugasio mnoge živote među zdravstvneim radnicima. 

Dinić ističe da postoji inicijativa za pomoć lekarima. Tokom prethodne dve godine Lekarska komora je sa 

više od 120 miliona dinara pomogla porodicama lekara obolelih od kovida. 

"Tražimo svaki drugi način da pomognemo svima koji su ugroženi, ali je važno da ne pričamo samo o 

preminulim lekarima od kovida već i od drugih bolesti", kaže Dinić. 

Govoreći o prioritetu ulaganja u narednom periodu, Dinić kaže da će se taj trend nastaviti. 

"Sve započeto pre korone, kao projekti digitalizacije zdravstva, promenjeni su zakoni, to će se nastaviti. 

Usporilo se tokom kovida, ali nastavljamo jednakim intenzitetom da popravimo sve što se može 

popraviti", zaključio je dr Dinić. 



 
 

 

 

Ekipa RTS-a obišla "Dedinje 2", a pacijenti će stići u martu 

Beograd uskoro dobija još jednu novu bolnicu – radovi u Institutu za kardiovaskularne bolesti "Dedinje 

2" privode se kraju. Montirani su aparati, sprema se najsavremenija operaciona sala. Oni koji su imali 

priliku da uđu u novu zgradu "Dedinja 2", kažu da sve izgleda skoro kao u naučnofantastičnom filmu. I 

naša ekipa je danas bila tamo. 

Tek poneki radnik nalazi se u novoj zgradi Instituta za kardiovaskularne bolesti. Spoljašnji i unutrašnji 

radovi u "Dedinju 2" su završeni. 

Montirani su najsavremeniji aparati, a 1. marta će biti isprobani i podešeni. Bolnica bi prve pacijente 

tebalo da primi u drugoj polovini marta. 

Nova zgrada ima 14.000 kvadratnih metara i u njoj će se naći i službe kojih nema u staroj. 

"Dobili smo Odeljenje preoperativne i postoperativne pripreme pacijenata, četiri nove hirurške sale, od 

kojih je jedna hibridna, najmoderniju intenzivnu negu, fantastično odeljenje za biohemiju, 

transfuziologiju, modernu ambulantu, poliklinički deo", navodi direktor Instituta za kardiovaskularne 

bolesti prof. dr Milovan Bojić. 

Nova zgrada biće povezana sa starom i raspolagaće sa 105 kreveta. Prvi put Institut za kardiovaskularne 

bolesti imaće i veliku čekaonicu. Primljeni su novi doktori i medicinske sestre. 

"Ono što je prepoznatljivo za ‘Dedinje’ je intenzivan rad sa tim mladim ljudima. Ja na jednom 

dinamičkom grafikonu pratim kako ovladavaju znanjem i veštinama, njih uzima i naša naučna i stručna 



 
 

komponenta. Svako ima svog mentora, uči ga svemu i ne dozvoljavamo da njegovo vreme ovde bude 

provedeno uzalud", pojašnjava prof. dr Bojić. 

Ovo će ujedno biti i prilika da se rekonstruiše stari deo Instituta koji nikada i nije završen do kraja. 

Da podsetimo, izgradnja "Dedinja 2" počela je u junu 2019. godine. 

 

 

Da li su ljudi prevazišli stigmu kovida i zašto je važna mentalna higijena 

Kovid nije doneo svakome isto, u zavisnosti od toga da li je i koliko bolovao i da li je nekoga izgubio. 

Ivana Stašević Karličić, direktorka Klinike "Dr Laza Lazarević" ističe da je sada došlo do adaptacije i da je u 

centru pažnje uticaj kovida 19 na mentalno zdravlje u smislu multisistemskog delovanja, prvenstveno na 

centralni nervni sistem. Ocenila je da su ljudi prevazišli stigmu i da se u velikom broju javljaju i zbog 

mentalne higijene. 

Dve godine, koje u psihološkom smislu izgledaju veoma jako dugo su, kako je istakla za RTS prof. dr Ivana 

Stašević Karličić u jednom periodu uticale kao stres na naše misli, osećanja i postojao je jedan nalet 

povećane učestalosti anksioznih, depresivnih i sa stresom povezanih poremećaja. 

Sada je, kaže, došlo do adaptacije i u centru pažnje je uticaj kovida 19 zapravo na mentalno zdravlje u 

smislu multisistemskog delovanja prvenstveno na centralni nervni sistem. 

"I studije govore da prisustvo virusa u centralnom nervnom sistemu koje dolazi iz olfaktivnog trakta je 

fakat. Drugo, sama zapaljenska reakcija, citokini koji ugrožavaju krvnu moždanu barijeru i dovode zaista 

do uticaja direktnog na mozak i nekih centara koji su odgovorni za naše raspoloženje, razmišljanje i 

slično", objasnila je Stašević Karličić. 



 
 

Dodala je da postoji uticaj kovida na obolevanje i na pogoršanje osnovne bolesti kod onih ljudi koji su 

već imali neke probleme sa mentalnim zdravljem.  

Zašto je važna mentalna higijena 

Tatjana Subotić, psiholog na Klinici "Dr Laza Lazarević" smatra da je danas situacija daleko bolja, većina 

je vakcinisana, postoje novi protokoli, ceo svet je opremljen i zdravstveni sistemi su spremni i da je 

neizvesnost sa kojom smo se nosili na početku značajno pala. 

Ističe da su ih ljudi ranije zvali za kovid ali da danas češće zovu da pitaju za neke generalne probleme. 

Veruje da je ljudima postalo prihvatljivo da potraže profesionalnu i stručnu pomoć koja je dostupna i 

besplatna. 

"Mi sve vreme osluškujemo koje su potrebe stanovništva i samim tim proširujemo i ceo servis za 

mentalno zdravlje. Sada imamo četiri opcije za pomoć ljudima. Osim pomoći za suicid u uslovima kovida, 

u oktobru smo otvorili i liniju za žene tokom i nakon porođaja kao i za pomoć mladima", rekla je 

Subotićeva. 

I Ivana Stašević Karličić ukazuje da povećanje pacijenata takođe fluktuira tokom ove godine i da povećan 

broj ljudi koji se interesuje za usluge u psihijatriji nije isto merilo kao u somatskoj medicini. To kod njih 

znači, navodi, i da su ljudi prevazišli stigmu i da se javljaju i zbog mentalne higijene. 

"To smo imali u Centru za mentalno zdravlje na SOS linijijama 0800 309 309. Procenjuju da je bilo oko 50 

posto ljudi koji nisu bili bolesni a ipak su zvali za savet, što znači da smo zdravstveno prosvećeniji i da je 

pandemija nešto dobro, saznanje da moramo više da radimo na prevenciji, na higijeni. Donelo nam je i 

sigurnost da će društvo stati iza svih onih ljudi kojima je potrebno javno zdravlje", naglasila je ona. 

Najavila je i novu aplikaciju za telefone koja će biti dostupna do kraja meseca a čiji su autori sa klinike.  

Koliko dugo traju posledice 

Subotićeva ističe da kovid nije doneo svakom isto, u zavisnosti od toga koliko je neko bolovao i da li je 

nekoga izgubio. 

Smatra da je dosta teško generalizovati slučajeve. 

"Ako ste vi nekoga izgubili, ako ste bili bolesni, ako ste iskusili hospitalizovano lečenje, to nije isto kao 

ako je jedan omikron prošao kao jedna prehlada i ništa nije bilo posebno problematično. Ako ste 

usamljeni ili ako imate podršu, to su sve stvari koje utiču na to. Kod nekih ljudi posledice mogu trajati 

nekoliko meseci nakon ozdravljenja", ocenila je Subotićeva. 

Poručila je građanima da se vakcinišu, da se čuvaju i da se nadaju da će sve ovo kao i do sada proći. 

"Možda je dobro vreme da promenimo pristup ovoj pandemiji i nadamo se da će biti proglašeno za 

endemsku bolest", zaključila je Ivana Stašević Karličić. 



 
 

 

 

Jovanović: Ne možemo samo prepisati mere od drugih zemalja 

Članica Kriznog štaba za borbu protiv korone virusolog Tanja Jovanović izjavila je da će se, kad se bude 

razgovaralo o ublažavanju mera, uzeti u obzir niz faktora, kao i da "ne možemo samo prepisati mere iz 

drugih zemalja". 

„Moramo uzeti u obzir nacionalne parametre i markere prema kojima treba da se orijentišemo. Svaka 

država sagledava svoju epidemiološku situaciju. Zemlje koje su ublažile mere imaju mnogo veći broj onih 

koji su preležali bolest i koji su vakcinisani, i samim tim imaju veći kolektivni imunitet“, rekla je Jovanović 

za list Danas. 

Prema njenim rečima, „kod nas još postoji ; ‘imunološki nevini’ koji mogu da dodju u kontakt sa virusom 

i ozbiljno obole“. 

Ona je ocenila da će s daljim padom broja zaraženih na dnevni red doći ublažavanje mera, ali u kom 

smeru to je pitanje za epidemiologe. 

 

 



 
 

 

 

Zbog manjeg broja obolelih u Nišu umesto četiri ostaju dve kovid ambulante 

Broj obolelih sa respiratornim infekcijama poslednjih dana u Nišu je značajno opao zbog čega Dom 

zdravlja od danas smanjuje broj kovid ambulanti sa četiri na dve. 

Kako je navedeno na sajtu te zdravstvene ustanove, u kovid sistemu ostaju i dalje ambulanta u 

Duvaništu i deo centralnog objekta Doma zdravlja, a iz tog sistema izlaze ambulante „Čair“ i „Branko 

Bjegović“. 

Ambulanta „Čair“ će, kako je navedeno, biti zatvorena do kraja meseca zbog čišćenja i dezinfekcije. 

Prema podacima niškog Doma zdravlja, u kovid ambulantama juče je pregledano skoro 2.400 osoba, a 

njih oko 740 javilo se lekaru zbog prvog pregleda. 

Od ukupnog broja testiranih juče je na korona virus bilo pozitivno 446 osoba, medju kojima je i 55 dece 

Početkom meseca u kovid ambulantama u Nišu dnevno se lekarima javljalo više od 3.500 pacijenata, a u 

pojedinim danima bilo je i više od 1.000 novozaraženih. 

 


